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ΠΙΕΣΕΙΣ ΤΟΥ ΚΟΙΝΟΤΙΚΟΥ ΕΠΙΤΡΟΠΟΥ ΒΕΡΧΟΙΓΚΕΝ ΣΤΟΝ ΝΤΕΝΚΤΑΣ

Η Ευρώπη πίζάί!
το γάντι οτην Τουρκία
για μ Κυπριακό

Ανταπόκριση: ΝΙΚΟΣ ΚΑΤΣΙΚΑΙ

Ε ΝΤΟΝΕΣ πιέσεις αναμένεται να 
ασκήσει ο Ευρωπαίος επίτροπος, 
κ. Γκίντερ Βερχόιγκεν, στον 

Τουρκοκύπριο ηγέτη, Ραούφ Ντενκτάς, 
για να συμμετάσχει στις ενταςιακές 
διαπραγματεύσεις της Κύπρου, 
που διεξάγει από το 1998 
η κυπριακή κυβέρνηση, 
στα πλαίσια της επίσκεψής 
του που ξεκινά σήμερα και 
ολοκληρώνεται αύριο 
στη Νήσο.

Ο Γερμανός κομισάριος αναμένεται να 
επισημάνει άλλη μία φορά στη τουρκοκυπρι- 
ακή κοινότητα τα οφέλη που μπορεί να απο
κομίσει. εάν τελικά δεχτεί να συμμετάσχει 
στις διαπραγματεύσεις, "οι οποίες συνεχίζο
νται παρουσιάζοντας πρόοδο", κατά τη δή
λωση του κ. Βερχόιγκεν χθες, στις Βρυξέλ
λες. πριν την πρώτη επίσκεψή του στην Κύ
προ με την ιδιότητα του Ευρωπαίου επιτρό
που. Παράλληλα, ο κ. Βερχόιγκεν αναμένε-

Η  ένταξη στην Ε.Ε. 
είναι ανεξάρτητη 
από την επίλυση 
του πολιτικού προβλήματος 0  Ευρωπαίος επίτροπος 

κ. Βερχόιγκεν.

ται να εκφράσει την πλήρη υποστήριξή του 
στις εκ του σύνεγγυς συνομιλίες που πραγ
ματοποιούνται υπό την αιγίδα των Ηνωμέ
νων Εθνών για τη συνολική ρύθμιση του 
Κυπριακού.

Προϋπόθεση
Και είναι ιδιαίτερα σημαντικό να τονίσου

με ότι η Κομισιόν άλλη μία φορά "πετάει το 
γάντι στην Τουρκία, επισημαίνοντας την 
ουσία των αποφάσεων του Ελσίνκι, σύμφω
να με τις οποίες η τελική ένταξη της Νήσου 
στην Ευρωπαϊκή Ενωση είναι ανεξάρτητη 
από την επίλυση του πολιτικού της προβλή
ματος. Μία τέτοια εξέλιξη θα μπορούσε να

διευκολύνει αλλά όχι και να αποτελέσει 
προϋπόθεση", τονίζεται στην κοινοτική ανα
κοίνωση.

Να σημειωθεί ότι η επίσκεψη του επιτρό
που στην Κύπρο γίνεται σε μία σημαντική 
χρονική στιγμή, καθώς προηγείται μόλις δύο 
εβδομάδες από την πραγματοποίηση του 
Συμβουλίου Σύνδεσης Ε.Ε. - Τουρκίας, όπου 
η Ελλάδα επιθυμεί να θέσει το κυπριακό θέ
μα και τις ελληνοτουρκικές σχέσειξ και ενώ 
σε ένα μήνα περίπου από τώρα, θα ανακοι
νωθούν από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή τα 
αποτελέσματα των μέχρι σήμερα ενταξια- 
κών διαπραγματεύσεων και άρα θα φανούν, 
και οι "επιδόσεις” της Κύπρου στην πορεία 
της ένταξής της. στην Ευρωπαϊκή Ενωση.

ΠΕΡΙΜΕΝΟΝΤΑΣ ΤΗ ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ ΤΗΣ ΚΟΜΙΣΙΟΝ
ΣΤΑ τέλη Απριλίου 2000 θα 

δοθεί από την Ευρωπαϊκή Ενω
ση στις υπό ένταξη χώρες η βαθ
μολογία αναφορικά με την υλο
ποίηση των δεσμεύσεων που 
έχουν αναλάβει. με σκοπό την 
εναρμόνισή τους με το ευρωπαϊ
κό κεκτημένο, δήλωσε σήμερα ο 
επικεφαλής της διαπραγματευτι
κής ομάδας για ένταξη στην 
Ε.Ε., Γιώργος Βασιλείου, μετά 
την ευρεία σύσκεψη στο Προε
δρικό Μέγαρο, υπό την προεδρία 
του Προέδρου της Κυπριακής 
Δημοκρατίας. Γλαύκου Κληρίδη, 
με τη συμμετοχή υπουργών και 
γενικών διευθυντών των υπουρ
γείων. Οπως είπε ο κ. Βασιλείου, 
εξετάστηκε το στάδιο στο οποίο 
βρίσκεται η προσπάθεια εναρμό
νισης της Κύπρου, σημειώνοντας 
ότι υπάρχει πρόοδος και εξέφρα- 
σε την ελπίδα ότι μέχρι τον 
Απρίλιο η Κύπρος θα μπορέσει 
να κλείσει άλλα τρία με τέσσερα 
κεφάλαια, που αφορούν την αλι

εία. την κοινωνική πρόνοια, το 
εταιρικό δίκαιο και την Κοινή 
Εξωτερική Πολιτική και Πολιτι
κή Ασφάλειας (ΚΕΠΠΑ). Σημει
ώνοντας ότι είναι η πρώτη φορά 
που η Ε.Ε. διεξάγει τη διαδικα
σία της βαθμολογίας, είπε πως ο 
Πρόεδρος Κληρίδης ζήτησε από 
τους υπουργούς να παραδώσουν 
έκθεση αναφορικά με τον 
τομέα υλοποίησης 
των δεσμεύ
σεων που 

αφορούν 
τα υπουρ
γεία τους 
προς τον κ.

Βασιλείου 
και στη συνέ
χεια αυτός με τη σειρά του 
θα διαβιβάσει τη σχετική έκθεση 
προς τον Πρόεδρο της Δημοκρα
τίας. Ο κ. Βασιλείου ζήτησε από 
τους υπουργούς και τους γενι
κούς διευθυντές να αναλάβουν 
προσωπική ευθύνη για τα θέμα

τα που αφορούν τα υπουργεία 
τους, σε σχέση με την υλοποίηση 
αυτών των δεσμεύσεων, υπο
γραμμίζοντας πως χρειάζεται η 
συνεργασία όλων, και των υπη
ρεσιών και της κυβέρνησης με 
τη Βουλή. Ερωτηθείς για το ρό
λο που θα παίξει η βαθμολογία 
στις ενταξιακές διαπραγματεύ
σεις της Κύπρου με την Ε.Ε., ο κ.

Βασιλεί
ου είπε 
ότι "αν 

πάρεις
κάτω από τη 

βάση, σημαίνει ότι 
δεν υλοποιείς τις 

υποσχέσεις σου, άρα 
δεν θα προχωρήσει η 

ένταξη. Εχουμε πολλές καθυ
στερήσεις -είπε ο κ. Βασιλείου 
αναφερόμενος στον τομέα του 
περιβάλλοντος- στον οποίο 
-όπως σημείωσε- είμαστε σε πο
λύ άσχημη κατάσταση". Πρόσθε- 
σε ότι έχουμε 60 μικρά και μεγά

λα νομοθετήματα, που σε σχέση 
με εσωτερικές ημερομηνίες που 
καθορίσαμε, δεν τις τη^ηΟαμε. 
"Εκεί, αν η βαθμολογία είναι χα
μηλή, σημαίνει ότι καθυότερούμε 
στην εναρμόνιση", είπε ο κ. Βα
σιλείου, τονίζοντας ότι στο τέ
λος θα υπάρχουν επιπτώσεις. 
Εξέφρασε την ελπίδα ότι. είτε 
την προσεχή Πέμπτη είτε την 
επόμενη θα εγκριθεί η πρώτη αύ
ξηση για τον ΦΠΑ από 8 στο 
10%, κάτι που είναι αναγκαίο για 
να προχωρήσουμε βαθμιαίως 
στην υλοποίηση των υποχρεώσε
ων μας, είπε. Ο κ. Βασιλείου εξέ
φρασε την εκτίμηση ότι το μόνο 
όφελος θα έχει τελικά η εναρμό
νιση, σημειώνοντας ωστόσο, ότι 
άμεσα μπορεί να έχει κάποιο κό
στος σε ορισμένους τομείς, όπως 
π.χ. στα συμφέροντα των εισα
γωγέων μεταχειρισμένων αυτο
κινήτων από την Ιαπωνία, που 
δεν συνάδουν με ευρωπαϊκές 
προδιαγραφές.


